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Hlavní problémy realizace veganského světa 

 

 

Kristýna Suldovská si ke své bakalářské práci vybrala téma veganství a za cíl si dala zmapovat 

jaké překážky brání tomu, aby se zavedlo globální, plošného veganství.  

V úvodu autorka přibližuje záměry práce, definuje pojem veganství, stručně zmiňuje historii 

veganství a na konci úvodu pak popisuje metodologii práce. Její práce je přehledovou statí.  

Autorka se tak pokusila utřídit a zmapovat současné vědění, přičemž si překážky, které brání 

k přechodu na veganskou společnost rozdělila do několika kategorií: na aspekt zdravotní, 

ekologický, sociální, kulturní a politický. Toto rozdělení mi i z hlediska struktury práce přijde 

logické a smysluplné a umožnilo tak autorce se v problému orientovat. Autorka píše, že se 

nezabývala aspektem psychologickým a odůvodňuje to tím, že její práce se profiluje 

sociologicky. Tento argument mi nepřijde příliš přesvědčivý, protože psychologické aspekty 

mohou být i součástí sociologického přístupu. Vzhledem k tomu, že se jedná o bakalářskou 

práci, tak i bez toho zúžení je její práce dostatečně ambiciózní.   

Autorka popisuje jakým způsobem si vybírala články a odkud čerpala. Postup při výběru 

považuji za dobrý, nicméně popis metody je až příliš stručný a bylo by vhodnější, kdyby 

autorka nejen napsala, že čerpala z časopisů, ale více to rozvedla, stejně tak jako kdyby 

uvedla, která klíčová slova používala pro vyhledávání v databázích.    

Na poměry bakalářské práce autorka přečetla a zpracovala obrovské množství literatury, 

s níž navíc dobře pracuje. Autorka prokazuje, že se v tématu orientuje a rozumí mu. 

Z hlediska čtivosti textu jsou dobré i shrnutí na konci podkapitol, v nichž autorka zdůrazňuje 

hlavní argumenty. Přestože je autorka zaujata tématem, dokáže to reflektovat a uvědomovat 

si určitý analytický odstup od tématu veganství. 



V závěru autorka píše, že „hlavní překážkou realizace“ globálního veganství je nedostatek 

výzkumů. S tím tvrzením bych polemizoval, zdá se mi, že autorka až příliš přeceňuje expertní 

vědění na úkor politiky, ekonomie a kulturních aspektů spojených s produkcí a konzumací 

masných potravin. To by mohla být i otázka k diskusi u obhajoby. 

Práce je napsaná čtivým, kultivovaným a srozumitelným jazykem. 

 

Celkové hodnocení: 

Autorka si vybrala zajímavé téma. Na bakalářské úrovni přečetla obrovské množství 

literatury, dokázala s ní pracovat, vybrat to podstatné a převést do textu, který je logicky 

strukturován a napsaný kultivovaným jazykem.  

Práci doporučuji k obhajobě a přestože má určité menší nedostatky (např. lépe popsat 

metodologii) tak ji hodnotím na pomezí výborně a velmi dobře.  

 

V Praze, 1. září 2023 

Mgr. et Mgr. Arnošt Novák , Ph.D.  


